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REVISTA PRESEI 
 

 Klaus Iohannis, atacuri în RAFALĂ la Guvern, la începutul anului școlar: avem meteahna REFORMITEI 
Președintele Klaus Iohannis a deschis anul școlar la Colegiul Național ”Horea, Cloșca și Crișan” din Alba Iulia, iar de 
aici a tras cu tunul în Guvern. Președintele a arătat că avem o meteahnă veche ”reformita”, iar legile în Educație 
se schimbă mai repede decât apucă dascălii să citească. 
”Mă bucur, așadar, să fiu astăzi alături de elevii și profesorii Colegiului Național «Horea, Cloșca și Crișan», o 
instituție în care învățământul românesc a început încă din februarie 1919, la doar două luni după proclamarea 
Unirii, ca dovadă a importanței acordate educației. Colegiul și-a menținut de-a lungul timpului prestanța și 
continuă să reprezinte și astăzi un reper de excelență. Vă propun ca, pentru o clipă, să ne imaginăm cum arăta în 
urmă cu un secol România, când realitățile politice se schimbau radical peste noapte. Trebuiau organizate rapid 
administrația, aprovizionarea, comerțul, transporturile, siguranța publică și colectarea impozitelor. 
Cu toate acestea, autoritățile nou formate au făcut din educația publică în limba română o prioritate, pentru că 
guvernanții acelor vremuri înțelegeau ceea ce ar trebui să conștientizăm cu toții: faptul că educația reprezintă 
temelia unei națiuni puternice, moderne și unite. 
În 2007, a avut loc un alt fel de Unire, o revenire în sânul familiei europene, moment extrem de important din 
punct de vedere economic, politic și social. România a devenit parte a unei Europe fără frontiere, a unei 
comunități de state cu economii puternice și instituții funcționale și eficiente. 
Dacă, după Marea Unire, autoritățile și oamenii de cultură s-au mobilizat pentru a organiza un sistem educațional 
adecvat noii țări, ultimii ani nu au beneficiat de același nivel de consens sau de efort. 
Reformele au stat mai degrabă sub deviza «un pas înainte și doi înapoi». Acest lucru este total neproductiv, având 
în vedere că schimbările demografice, tehnologice și competiția economică globală ne obligă să fim inovatori și să 
ne adaptăm în permanență, inclusiv prin asigurarea unui proces educațional de calitate. 
Întoarcerea la metode pedagogice practicate în trecut, oricât le-ar trezi unora un vag sentiment de liniște și 
nostalgie, nu este o soluție pentru o educație modernă. Avem și o meteahnă – numită reformita – care  se 
manifestă foarte evident în domeniul educației. Nu putem obține, însă, rezultate bune atât timp cât legile sunt în 
continuare modificate mai des decât pot directorii, dascălii și părinții să se pună la curent. 
Atunci când lucrurile nu merg bine, soluția este să încerci să le schimbi, învățând din greșelile trecutului. 
Anticipând provocările cu care ne confruntăm, am lansat în urmă cu mai bine de doi ani «România Educată», un 
demers menit să identifice o viziune pe termen lung pentru învățământul românesc”, a declarat Klaus Iohannis. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 INS: România a avut un spor natural negativ de 2.009 persoane, în iulie, faţă de iunie 
Sporul natural al României fost negativ în luna iulie 2018 faţă de luna iunie 2018, ca urmare a faptului că numărul 
persoanelor decedate a fost cu 2.009 persoane mai mare decât cel al născuţii-vii, potrivit datelor prezentate, luni, 
de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
În iulie s-a înregistrat naşterea a 18.143 de copii, cu 3.076 mai mulţi copii decât în luna precedentă, iar numărul 
persoanelor decedate a fost 20.152, cu 963 mai multe decât în iunie. 
În privinţa căsătoriilor, acestea au fost în număr de 18.635 în iulie, cu 5.333 mai multe decât în luna iunie 2018, iar 
numărul divorţurilor pronunţate prin hotărâri judecătoreşti definitive a fost de 2.211, cu 223 mai puţine decât în 
luna precedentă, precizează INS. 
În iulie numărul născuţilor-vii a fost mai mare cu 82 faţă de aceeaşi lună din 2017, iar numărul persoanelor care au 
decedat a fost cu 437 mai mare faţă de luna iulie 2017. 
Din datele INS rezultă că în iulie 2018 numărul copiilor cu vârsta sub un an care au decedat a fost cu 45 mai mic 
decât cel înregistrat în luna iulie 2017. 
Comparativ cu aceaşi periodă din anul precedent, numărul căsătoriilor din iulie 2018, a fost cu 2.522 mai mic, iar 
cel al divorţurilor pronunţate prin hotărâri judecătoreşti definitive a fost cu 294 mai mare în luna iulie 2018, decât 
în luna iulie 2017. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Liviu Dragnea: Maior urmează să fie audiat în Comisia de politică externă. Încă se mai crede directorul SRI 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat că actualul ambasador al României în SUA George Maior urmează să 
fie chemat la audieri în Comisia de politică externă, precizând că acesta încă se mai crede directorul SRI şi că încă 
mai are întâlniri şi discuţii cu diverşi oameni. 
"Pe noi ne interesează ca ofiţerii să aibă toate dotările asigurate, să fie plătiţi bine, să aibă infrastructură, logistică, 
dar trebuie văzut şi ţinut cont şi de contextual national şi de raportul cu celelalte instituţii. Adică nu se poate la 
nesfârşit şi poate în situaţia aceasta conducerile de la aceste servicii că noi nu mai acceptăm să iasă din matca 
constituţională. El crede că şi acum e directorul SRI (George Maior – n.r.). Face şi acum discuţii, jocuri, întâlniri 
politice. Aşa mi-a zis cineva alaltăseară. Să vedem dacă se va confirma sa nu. A fost în perioada asta în România şi 
au început ceva tulburări la partid. Doar remarcam o coincidenţă", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Liderul PSD a anunţat că George Maior urmează să dea explicaţii în Comisia de politică externă din Parlament. 
"Ştiu că urmează să fie audiat la Comisia de politică externă, să vedem şi noi în ce se implică şi cum a sprijinit 
statul român. Bineînţeles că o să-l ţină în braţe Iohannis pe Maior", a completat Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea: Săptămâna viitoare vor ieşi informaţii despre faptul că s-au finanţat protestele din extern 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că în zilele următoare vor fi făcute publice informaţii ce arată că 
protestele din 10 august au fost finanţate şi din extern, iar protestatarii au fost bine organizaţi, încercându-se o 
lovitură de stat. 
"Eu zic ca PSD să rămână la guvernare, că aşa m-am angajat în 2016. Cine a oprit pe cine să vorbească în partid? 
Sigur, a apărut o supărare cu doamna Carmen Dan, dar măcar altcineva să susţină demiterea ei. Doamnei Firea i s-
a inoculat ideea că cineva vrea să arunce vina pentru 10 august pe doamna prefect. I-am şi spus doamnei Firea 
inaite de CEx am văzut în presă că doamna Dan ar fi spus ceva despre prefect, care e apropiat doamnei Firea. Nu 
putem vorbi de o vină pentru că eu sunt absolut convins că în 10 august instituţiile statului nu au acţionat ilegal, 
Jandarmeria a intervenit respectând regulamentele", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Preşedintele PSD a afirmat că s-a încercat o lovitură de stat, iar mişcarea a fost finanţată. 
"Dar PSD ce trebuia să facă? Să o demită pe Carmen Dan, spunând că PSD le-a adus celor violenţi pietre din 
caldarâm. Au fost proteste finanţate şi din extern. Eu am auzit că vor ieşi săptămâna viitoare. Eu nu m-am folosit 
niciodată de zvonuri. E mai puţin important de unde (am auzit – n.r.). Vor ieşi informaţii despre faptul că s-au 
finanţat aceste proteste, că au fost organizaţi paramilitar, că au provocat întotdeauna jandarmii, au încercat să 
intre prin forţă în Guvern. Asta a fost o lovitură de stat", a mai spus Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea, despre discuţiile cu OMV şi Exxon Mobile: Vom continua cu legea offshore cum am spus 
Liviu Dragnea a declarat că reprezentanţii OMV şi Exxon Mobile i-au spus, la întâlnirea de zilele trecute, că vor 
vedea forma finală a legii offshore şi apoi vor lua o decizie dacă vor continua investiţiile, liderul PSD spunând că 
puterea nu renunţă la forma actuală a legii. 
"La mine a venit CEO de la OMV, cred că marţi şi a doua zi preşedintele Exxonmobile din America. Sigur subiectul 
a fost legea offshore. Şi-au exprimat dorinţa de a continua investiţiile în Marea Neagră, dar ţinând cont de 
libertatea de exploatarea gazelor, eu le-am spus că poziţia mea de astă vară nu s-a schimbat. O parte însemnată 
din producţia de gaze trebuie să se vândă în România pentru ca economia noastră poată beneficieze 20, 30 de ani 
de gaze şi să avem indepedenţă economică de Rusia. Obiectivul nostru a fost să găsim o balanţă corectă între 
interesele legitime ale ţării noastre şi ale investitorilor", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Liderul PSD spune că marii investitori l-au informat că după ce vor vedea forma finală a legii vor lua o decizie dacă 
vor continua investiţiile. 
"Nu mi-au spus asta. Noi nu negociem. Mi-au spus ceea ce era firesc să spună că după ce vor vedea forma finală a 
legii vor lua o decizie dacă vor continua investiţiile sau nu. Noi vom continua cu legea, cum am spus, şi procentul 
de 50% din producţia de gaze să se tranzacţioneze pe piaţa din România, să nu se ducă spre 100%, s-a stabilit că 
rămâne la 50%", a mai spus Dragnea. 
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"Eu nu vreau să acuz pe nimeni, dar în presa asta cu epoleţi s-a discutat că i-a uite scrisoare lui Giuliani e un lobby, 
nu erau adevăruri, şi ăla e un rău. Dar e bine când se face un lobby pe legea asta?! Indiferent ce presiuni s-ar face 
asupra mea, asupra partidului, eu sunt absolut convins că parlamentarii noştri nu vor ceda. Legea e la Senat, 
primă camera sesizată, vreau ca în trei săptămâni să fie adoptată. De ce a întors-o Iohannis? De ce nu a vrut 
Iohannis, dacă pentru el era un subiect important? De ce nu a vrut să se discute în CSAT? Putea el să o facă.", a 
spus Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect: PSD vrea înfiinţarea Agenţiei pentru Calitatea şi Marketingul Produselor Agroalimentare 
PSD a depus la Senat un proiect de lege pentru înfiinţarea Agenţiei pentru Calitatea şi Marketingul Produselor 
Agroalimentare, subordonată Ministerului Agriculturii, care are ca scop promovarea şi implementarea unei 
strategii naţionale pentru produsele agroalimentare de calitate. 
„Se înfiinţează Agenţia pentru Calitatea şi Marketingul Produselor Agroalimentare Româneşti, instituţie publică cu 
personalitate juridică, finanţată din venituri proprii şi subvenţii acordate de la bugetul de stat, în subordinea 
Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale. denumită în continuare Agenţia. Scopul înfiinţării Agenţiei este acela 
de a promova obţinerea de produse agroalimentare certificate conform unui sistem de calitate voluntară, 
denumite în continuare produse de calitate, şi de a asigura un marketing corespunzător acestor produse”, 
prevede proiectul de lege înregistrat pe 5 septembrie la Senat de mai mulţi parlamentari PSD, ALDE, UDMR şi 
PMP. 
Potrivit iniţiativei legislative, Agenţia pentru Calitatea şi Marketingul Produselor Agroalimentare va avea 
următoarele atribuţii: „elaborează, implementează şi promovează strategia naţională pentru produsele 
agroalimentare de calitate, elaborează şi implementează programe de marketing pentru produsele 
agroalimentare de calitate, asigură transferul de informaţii specifice între operatorii economici, asigură 
consultanţă şi asistenţă tehnică necesară producătorilor de produse agroalimentare de calitate, autorizează 
importul produselor ecologice din terţe ţări în UE”, prevede articolul 3 din proiectul de lege. 
Sursa menţionată precizează că Agenţia va exercita principalele funcţii: „de autoritate de stat în domeniul calităţii 
şi marketingului produselor agroalimentare de calitate, de strategie, prin care asigură întocmirea şi propunerea 
spre aprobare a strategiei pentru dezvoltarea sectorului, de reprezentare, prin care asigură, în numele 
Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, reprezentarea pe plan intern şi extern, în domeniul său de activitate 
şi în limitele stabilite de acesta”. 
Înfiinţarea Agenţiei pentru Calitatea şi Marketingul Produselor Agroalimentare are ca scop creşterea numărului de 
sisteme de calitate recunoscute la nivel european pentru produsele agroalimentare româneşti. 
„Obiectivul principal al agenţiei este acela de a creşte numărul de sisteme de calitate recunoscute la nivel 
european pentru produsele agroalimentare româneşti şi de certificare a produselor conform sistemelor de 
calitate facultative instituire la nivel naţional şi european, în vederea promovării acestora. Prin propunerea 
legislativă de înfiinţare a Agenţiei pentru Calitatea şi Marketingul Produselor Agroalimentare (ACMPA) se 
urmăreşte modelul aplicat la nivel european prin delegarea de la DG AGRI a competenţelor de marketing pentru 
produsele agroalimentare de calitate către CHAFEA (Consumer, Health and Food Executive Agency-n.r)”, se arată 
în expunerea de motive. 
Iniţiatorii proiectului de lege susţin că folosirea unor sisteme de calitate pentru producători poate fi benefică 
pentru economia rurală, România confruntându-se în ultimii ani cu un puternic deficit comercial în domeniul 
agroalimentar. 
„Folosirea unor sisteme de calitate pentru producători prin care aceştia să fie recompensaţi pentru eforturile lor 
de a produce o gamă diversificată de produse de calitate poate fi benefică pentru economia rurală. În ultimii ani 
România se confruntă cu un puternic deficit de balanţă comercială în domeniul agroalimentar. Comerţul exterior 
este dominat de produsele agricole neprelucrate, în timp ce pe piaţa naţională se introduc canităţi importante de 
produse alimenare cu valoare adăugată”, precizează iniţiatorii în expunerea de motive. 
De asemenea, aceştia afirmă că sistemele de calitate la nivelul UE sau la nivel naţional, oferă consumatorilor 
asigurări cu privire la calitatea şi caracteristicile produselor agroalimentare. 
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„Sistemele de calitate la nivelul Uniunii sau la nivel naţional, inclusiv schemele de certificare a exploataţiilor 
pentru produsele agricole şi alimentare, oferă consumatorilor asigurări cu privire la calitatea şi la caracteristicile 
produselor sau ale procesului de producţie utilizat ca urmare a participării fermierilor şi producătorilor la aceste 
scheme, conferă valoare adăugată produselor în cauză şi sporesc oportunităţile de piaţă ale acestora. Calitatea şi 
diversitatea producţiei agricole, piscicole şi de acvacultură din România ca şi parte a UE reprezintă unul dintre 
punctele forte ale producătorilor agroalimentari din România şi contribuie în mod semnificativ la patrimoniul 
cultural şi gastronomic naţional şi european. Acest fapt se datorează competenţelor şi hotărârii agricultorilor şi 
producătorilor din România, care au păstrat vii tradiţiile şi, în acelaşi timp, au ţinut seamă de metodele şi 
materialele de producţie noi”, conform sursei citate. 
Propunerea legislativă pentru înfiinţarea Agenţiei pentru Calitatea şi Marketingul Produselor Agroalimentare a 
fost înregistrată la Senat pe 5 septembrie, prin for sesizat, iar forul decizional să fie Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea anunţă o remaniere a Guvernului. Când ar putea avea loc 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, duminică, posibilitatea ca, până cel târziu la începutul lunii octombrie, 
să fie făcută o remaniere a Guvernului. 
El a declarat, la Antena 3, că premierul Viorica Dăncilă va face, până atunci, o evaluare a tuturor miniştrilor, iar 
conducerea PSD va decide care miniştri vor fi înlocuiţi, potrivit Agerpres. 
„Doamna prim-ministru, aşa cum am vorbit cu dumneaei, am vorbit şi cu domnul Tăriceanu, trebuie să prezinte o 
proprie evaluare a miniştrilor, iar noi în PSD, într-un termen rezonabil, nu foarte lung, trebuie să avem o discuţie 
despre fiecare ministru în parte. Eu cred că până la sfârşitul acestei luni, mă rog, începutul lunii octombrie, 
eventual, acest lucru trebuie să se încheie cu o remaniere”, a spus Dragnea. 
El a refuzat să facă publice numele miniştrilor care îl nemulţumesc, însă a precizat că este mulţumit de premier. 
„Sunt foarte mulţumit de doamna prim-ministru. Eu şi foarte mulţi colegi de-ai mei ştiu că este un prim-ministru 
bun. Ştiu că în fiecare zi stabileşte lucruri, în fiecare zi demarează, porneşte, aprobă proiecte, dar din păcate în 
anumite ministere unii colegi, unii membri ai Guvernului nu au reuşit să aibă decizia de oportunitate, care este a 
lor”, a spus Dragnea. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 De astăzi se aplică noi tarife de racordare la reţelele de GAZE. Cât costă branşarea 
De luni, 10 septembrie, se aplică noi tarife de racordare la sistemele de distribuţie a gazelor naturale, deoarece 
intră în vigoare un ordin al Comitetului de reglementare al Autorităţii Naţionale de Reglementare în domeniul 
Energiei (ANRE), ordin care a fost aprobat, joi, 6 septembrie 2018. 
Noile tarife stabilite de ANRE sunt maximale şi pornesc de la 450 de lei pentru un debit de 10 mc/oră, ajungând la 
4.500 de lei pentru un debit de 500 mc/oră. Anterior, branşarea şi avizarea branşării se tarifa cu 1.500 până la 
5.000 de lei, în funcţie de complexitatea lucrărilor. 
Noile tarife au fost aprobate prin Ordinul ANRE nr. 165/2018. Grila de tarife poate fi consultată prin accesarea 
următorului link: anre.ro/ro/gaze-naturale/legislatie/preturi-si-tarife-gn/2018">http://www.anre.ro/ro/gaze-
naturale/legislatie/preturi-si-tarife-gn/2018. 
În procesul de stabilire şi actualizare a noilor tarife, ANRE a avut, în principal, în vedere costurile reale ale 
procesului de racordare, urmărind, totodată, şi suportabilitatea acestor costuri de către viitorii utilizatori ai 
sistemelor de distribuţie a gazelor naturale, tarifele aprobate având un caracter maximal. 
Potrivit ANRE, la stabilirea tarifelor de racordare au fost luate în considerare costurile activităţilor cuprinse în 
contractul de racordare, respectiv: 
- obţinerea certificatului de urbanism 
- obţinerea avizelor şi autorizaţiilor emise de organismele abilitate 
- obţinerea autorizaţiei de construire a instalaţiei de racordare 
- proiectarea instalaţiei de racordare 
- verificarea documentaţiei tehnice/proiectului tehnic a/al instalaţiei de racordare de către un verificator de 
proiecte atestat de ANRE 
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- execuţia instalaţiei de racordare 
- urmărirea lucrărilor privind execuţia, recepţia tehnică şi punerea în funcţiune a instalaţiei de racordare. 
„Prin limitarea valorilor componentelor de mai sus şi prin stabilirea unui nivel maxim, ANRE a avut în vedere 
prevenirea posibilelor tendinţe de încărcare a costurilor pentru fiecare componentă a tarifului de racordare, ceea 
ce ar fi condus la o majorarea accentuată şi nejustificată a acestora”, a precizat Autoritatea. 
Deşi responsabilitatea procesului de racordare revine deţinătorilor reţelelor de distribuţie, solicitanţii au dreptul 
să aleagă operatori economici autorizaţi ANRE în regim concurenţial pentru realizarea activităţilor necesare 
proiectării şi executării instalaţiilor de racordare. 
„Prin metoda de reglementare a tarifelor de racordare instituită de ANRE se promovează concurenţa între 
operatorii economici autorizaţi, viitorii utilizatori ai sistemelor de distribuţie având astfel posibilitatea să aleagă 
operatorul economic cu care să efectueze lucrările necesare racordării la costuri minime”, mai arată Autoritatea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deficitul balanţei comerciale a crescut cu 11%, la peste 7,5 miliarde euro, în primele şapte luni ale acestui an 
Deficitul balanţei comerciale (export/import, FOB/CIF) a crescut cu 11,2% (766,5 milioane euro), în primele şapte 
luni ale acestui an faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, ajungând la 7,577 miliarde de euro, potrivit Institutului 
Naţional de Statistică (INS). 
În aceeaşi perioadă, exporturile FOB (preţul la frontiera ţării exportatoare, FOB, Free on Board/Liber la bord) au 
însumat 39,878 miliarde de euro, o creştere de 10,4%, iar importurile CIF (preţul la frontiera ţării importatoare, 
CIF - Cost, Insurance, Freight/Cost, Asigurare, Navlu) au însumat 47,455 miliarde de euro, o creştere de 10,5%, se 
detaliază într-un comunicat de presă al INS. 
În luna iulie 2018, exporturile FOB au însumat 5,9 miliarde de euro, iar importurile CIF au însumat 7,173 miliarde 
euro, rezultând un deficit de 1,2727 miliarde de euro. Faţă de luna iulie 2017, exporturile din luna iulie 2018 au 
crescut cu 12,9%, iar importurile au crescut cu 15,4%. 
În perioada 1 ianuarie - 31 iulie 2018, ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor sunt deţinute de 
grupele de produse: maşini şi echipamente de transport (48,1% la export şi 38,1% la import) şi alte produse 
manufacturate (32,5% la export şi respectiv 30,8% la import). Produsele manufacturate sunt clasificate în 
principal după materia primă (fier, oţel, cauciuc, metal, etc.) şi articole manufacturate diverse (îmbrăcăminte şi 
accesorii, încălţăminte, etc.). 
Valoarea schimburilor intra-UE28 de bunuri, în primele şapte luni, a fost de 30,529 miliarde de euro la expedieri şi 
de 35,62 miliarde de euro la introduceri, reprezentând 76,6% din total exporturi şi 75,1% din total importuri. 
Valoarea schimburilor extra-UE28 de bunuri, din aceeaşi perioadă, a fost de 9,3489 miliarde de euro la exporturi şi 
de 11,8344 miliarde de euro la importuri, reprezentând 23,4% din total exporturi şi 24,9% din total importuri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Finanţelor Publice: România susţine asigurarea echilibrului geografic în alocarea fondurilor din 
InvestEU 
Ministrul finanțelor publice, Eugen Teodorovici, a prezentat poziţia României faţă de programul de investiţii 
InvestEU, pentru care Uniunea Europeană (UE) are alocată o garanţie de 38 de miliarde de euro: asigurarea 
echilibrului geografic, potrivit Ministerului Finanţelor Publice (MFP). 
„În privinţa programului InvestEU, România s-a pronunţat pentru asigurarea echilibrului geografic în alocarea 
fondurilor şi a subliniat nevoia simplificării şi flexibilităţii în vederea accesării acestui program de către Statele 
Membre”, se scrie într-un comunicat de presă al MFP, emis duminică. 
Despre programul InvestEU s-a discutat, sâmbătă, la Viena, la a doua sesiune a reuniunii informale a Consiliului 
pentru Afaceri Economice și Financiare al UE (ECOFIN), unde România a fost reprezentată de ministrul finanțelor 
publice, Eugen Teodorovici. În cadrul sesiunii, discuţiile s-au axat pe aprofundarea Uniunii Economice şi Monetare 
din perspectiva programului InvestEU şi a instrumentelor privind consolidarea reformelor structurale şi 
stabilizarea macroeconomică, propuse în următorul Cadru Financiar Multianual al UE, dar şi pe propunerile 
pentru impozitarea economiei digitale. 
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„InvestEU este un nou program de investiţii care va fi finanțat din bugetul UE, aferent Cadrului Financiar 
Multianual (CFM) 2021-2027, după modelul Planului de Investiţii pentru Europa (aşa-numitul Plan Juncker). 
Fondul InvestEU va mobiliza investiţii publice şi private, prin intermediul unei garanţii de la bugetul UE în valoare 
de 38 de miliarde de euro, care va sprijini proiectele de investiţii ale partenerilor financiari, cum sunt grupul Băncii 
Europene de Investiţii (BEI) şi alţii, şi va spori capacitatea acestora de a-şi asuma riscuri. Domeniile în care UE 
poate aduce cea mai mare valoare adăugată pentru a atrage investiţii private sunt: infrastructura sustenabilă 
(până la 11,5 miliarde de euro); cercetare, inovare şi digitalizare (până la 11,25 miliarde de euro); întreprinderi 
mici şi mijlocii (până la 11,25 miliarde de euro); investiţii sociale şi competenţe (până la 4 miliarde de euro)”, se 
subliniază în documentul de presă al Finanţelor. 
Legat de Programul de Sprijin pentru Reforme Structurale şi Funcţia de Stabilizare, România susţine instrumentele 
care facilitează convergenţa în interiorul UE şi necesitatea ca acestea să fie accesibile tuturor statelor membre, 
indiferent dacă sunt parte a zonei euro. Programul de Sprijin pentru Reforme Structurale are trei componente: 
instrumentul de realizare a reformelor - 22 de miliarde de euro, asistenţă tehnică – 840 de milioane de euro şi 
facilitatea pentru convergenţă – 2,16 miliarde de euro. 
În discuţiile privind propunerile pentru impozitarea economiei digitale, România şi-a reiterat sprijinul pentru 
eforturile de identificare a unei soluţii comune la nivelul Statelor Membre UE şi pentru cooperarea cu OECD 
pentru adoptarea unei soluţii la nivel global. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eugen Teodorovici: O schemă a UE împotriva şomajului nu trebuie să avantajeze statele membre dezvoltate 
Ministrul finanțelor publice, Eugen Teodorovici, şi-a exprimat rezerve faţă de introducerea la nivelul Uniunii 
Europene (UE) a unei scheme europene de asigurare împotriva şomajului, stabilizarea macroeconomică trebuind 
să aibă în vedere interesele statelor afectate de deficitul forţei de muncă. 
„Familia PES (Partidul Socialiştilor Europeni - n.r.) este promotoare a solidarităţii la nivel european şi acest 
principiu trebuie avut în vedere şi în calibrarea unei funcţii de stabilizare macroeconomică la nivelul Uniunii 
Europene. Numai că declanşarea automată a unui asemenea instrument nu poate să ţină cont doar de criterii care 
avantajează unele state membre şi, în special, tot pe cele dezvoltate economic, în defavoarea celorlalte. În Europa 
Centrală și de Est, de exemplu, şomajul nu a înregistrat cote alarmante nici în perioada de criză, problema 
principală fiind migraţia forţei de muncă calificată către state mai prospere din Vestul Europei. Acest fenomen 
duce la dezechilibre majore pe piaţa muncii, care afectează potențialul de creştere şi încetineşte convergenţa la 
nivelul UE. Prin urmare, funcţia de stabilizare macroeconomică trebuie să aibă în vedere, în special, interesele 
statelor afectate de deficit al ocupării pe piaţa muncii şi trebuie să aibă ca principal scop sprijinul financiar pentru 
acţiuni de încurajare a întoarcerii forţei de muncă în ţările de origine. Trebuie să construim la nivelul UE un alt 
model de fundamentare a politicilor europene care să presupună promovarea intereselor cetăţenilor de jos în sus, 
de la nevoile reale ale acestora către decidenţi, şi nu invers”, a subliniat Teodorovici, potrivit unui comunicat de 
presă al Ministerului Finanţelor Publice (MFP), emis duminică. 
Această intervenţie a ministrului finanţelor publice din România a fost făcută sâmbătă, la Viena, la o întrevedere a 
miniştrilor de finanțe membri ai PES, prezidată de ministrul german al finanţelor, Olaf Scholz. Întrevederea a avut 
loc în marja reuniunii informale a Consiliului pentru Afaceri Economice și Financiare al UE (ECOFIN), sâmbătă 
având loc a doua sesiune. În cadrul celei de-a doua sesiuni, discuţiile s-au axat pe aprofundarea Uniunii 
Economice şi Monetare din perspectiva programului InvestEU şi a instrumentelor privind consolidarea reformelor 
structurale şi stabilizarea macroeconomică, propuse în următorul Cadru Financiar Multianual al UE, dar şi pe 
propunerile pentru impozitarea economiei digitale. 
„În privinţa programului InvestEU, România s-a pronunţat pentru asigurarea echilibrului geografic în alocarea 
fondurilor şi a subliniat nevoia simplificării şi flexibilităţii în vederea accesării acestui program de către Statele 
Membre. InvestEU este un nou program de investiţii care va fi finanțat din bugetul UE, aferent Cadrului Financiar 
Multianual (CFM) 2021-2027, după modelul Planului de Investiţii pentru Europa (aşa-numitul Plan Juncker). 
Fondul InvestEU va mobiliza investiţii publice şi private, prin intermediul unei garanţii de la bugetul UE în valoare 
de 38 de miliarde de euro, care va sprijini proiectele de investiţii ale partenerilor financiari, cum sunt grupul Băncii 
Europene de Investiţii (BEI) şi alţii, şi va spori capacitatea acestora de a-şi asuma riscuri. Domeniile în care UE 
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poate aduce cea mai mare valoare adăugată pentru a atrage investiţii private sunt: infrastructura sustenabilă 
(până la 11,5 miliarde de euro); cercetare, inovare şi digitalizare (până la 11,25 miliarde de euro); întreprinderi 
mici şi mijlocii (până la 11,25 miliarde de euro); investiţii sociale şi competenţe (până la 4 miliarde de euro)”, se 
subliniază în documentul de presă al Finanţelor.-0:14 
Legat de Programul de Sprijin pentru Reforme Structurale şi Funcţia de Stabilizare, România susţine instrumentele 
care facilitează convergenţa în interiorul UE şi necesitatea ca acestea să fie accesibile tuturor statelor membre, 
indiferent dacă sunt parte a zonei euro. Programul de Sprijin pentru Reforme Structurale are trei componente: 
instrumentul de realizare a reformelor - 22 de miliarde de euro, asistenţă tehnică – 840 de milioane de euro şi 
facilitatea pentru convergenţă – 2,16 miliarde de euro. 
În discuţiile privind propunerile pentru impozitarea economiei digitale, România şi-a reiterat sprijinul pentru 
eforturile de identificare a unei soluţii comune la nivelul Statelor Membre UE şi pentru cooperarea cu OECD 
pentru adoptarea unei soluţii la nivel global. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect al unor aleşi din Opoziţie: Impozit de 0% pentru elevii cu vârste de peste 16 ani care muncesc cu 
contract part-time 
Mai mulţi aleşi ai partidelor de Opoziţie au depus la Senat un proiect care modifică Legea privind Codul Fiscal şi 
prevede impozit de 0% pentru elevii cu vârsta de peste 16 ani care muncesc cu contract part-time şi impozit de 
5% pentru absolvenţii din învăţământul profesional dual care muncesc.: Pixabay 
Iniţiativa legislativă care propune modificarea Legii nr. 227/2015 privind Codul fiscal introduce un nou alineat (4) 
la art. 64 care prevede: "Cota de impozit este de 0% şi se aplică asupra venitului impozabil corespunzător elevilor 
de peste 16 ani pe perioada contractului de muncă part-time, respectiv 5% absolvenţilor din învăţământul 
profesional-dual, încadraţi pe piaţa muncii, în baza unui contract individual de muncă cu operatorul economic 
partener al unităţii de învăţământ absolvite pe o perioadă de maxim 3 ani". 
Scopul proiectul este crearea unor noi oportunităţi pentru tineri care încheie învăţământul profesional dual şi 
pentru încurajarea companiilor de a investi în dezvoltarea acestui tip de educaţie. 
"La momentul actual, România se confruntă cu una dintre cele mai profunde crize a forţei de muncă calificată, 
fenomen care, pe termen mediu şi lung va avea repercusiuni grave asupra productivităţii muncii şi implicit a 
economiei naţionale. Această modificare legislativă face parte dintr-un pachet normative ce urmăreşte 
îmbunătăţirea cadrului legislativ general prin modificarea atât a Legii Educaţiei, cât şi a Codului Fiscal. Astfel, cele 
două iniţiative complementare au menirea de a crea noi oportunităţi pentru absolvenţii învăţământului 
profesional dual, în vederea atât a menţinerii forţei de muncă calificată în România prin acordarea facilităţilor 
economice, cât şi a încurajării agenţilor economici să investească în dezvoltarea învăţământului profesional dual", 
se arată în expunerea de motive a proiectului. 
Iniţiatorii citează date ale Institutului Naţional de Statistică (INS) din anul 2016 care relevă că majoritatea tinerilor 
încadraţi pe piaţa muncii sunt absolvenţi de studii superioare, peste 80%, iar peste 60% au nivel mediu de 
educaţie şi doar un pic peste 40% au nivel scăzut de educaţiei. 
"Institutul Naţional de Statistică a elaborate în anul 2016 Studiul cu privire la Forţa de muncă în România şi şomaj 
care realizează o diagnoză şi la nivelul pieţei muncii raportate la nivelul de educţie al românilor. 
Astfel, «nivelul cel mai ridicat al ratei de ocupare pentru persoanele în vârstă de muncă s-a înregistrat în rândul 
absolvenţilor învăţământului superior (86,2%). Pe măsură ce scade nivelul de educaţie, scade şi gradul de 
ocupare. Astfel, erau ocupate 65,2% dintre persoanele cu nivel mediu de educaţie şi numai 41,0% dintre cele cu 
nivel scăzut de educaţie». În consecinţă se poate remarca o disproporţionalitate vădită între procentele ocupării 
forţei de muncă în funcţie de nivelul de studiu", potrivit sursei citate. 
De asemenea, parlamentarii care au semnat proiectul de lege susţin că în România este un deficit de peste 
600.000 de oameni pe piaţa muncii, ceea ce arată faptul că emigrarea şi şomajul sunt principalele cauze ale crizei 
forţei de muncă. 
"Datele statistice menţionate anterior trebuie coroborate cu faptul că, la momentul de faţă, din România lipsesc 
peste 600.000 de oameni care să acopere diferite posturi pe piaţa muncii, fapt care demonstrează că atât 
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şomajul, cât şi emigrarea sunt cauzele care conduc la criza forţei de muncă şi la imposibilitatea organizării şi 
gestionării eficiente a resursei umane absolventă în România", conchid iniţiatorii în expunerea de motive. 
Proiectul iniţiat de Cristina Iurişniţi este semnat de 48 de parlamentari USR, PNL şi PMP şi a fost depus pe 5 
septembrie la Senat, primă cameră sesizată, for decizional fiind Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PNL propune eliminarea taxelor de pod Feteşti-Cernavodă şi Giurgeni-Vadu Oii 
Liberalii au depus la Senat un proiect care prevede eliminarea taxei de pod peste Dunăre între Feteşti şi 
Cernavodă, pe A2, şi cea între Giurgeni şi Vadu Oii, pe DN 2A, rămând să fie perceput un tarif doar pentru 
trecerea pe DN5 între Giurgiu şi Ruse. 
Iniţiativa depusă la Senat pe 5 septembrie, în procedură de urgenţă, vizează modificarea Anexei 3 la Ordonanţa 
Guvernului nr. 15/2001 privind aplicarea tarifului de utilizare şi a tarifului de trecere pe reţeaua de drumuri 
naţional din România, în sensul eliminării celor două taxe. PNL propune să fie percepută doar taxa de trecere pe 
DN 5, între Giurgiu şi Ruse, tariful percepându-se numai pentru sensul Giurgiu-Ruse. 
"Taxa de trecere peste aceste poduri a fost introdusă din raţiuni pur financiare, dar suntem în prezenţa unei duble 
impuneri, atâta timp cât utilizatorii drumurilor publice din România plătesc rovinieta, care reprezintă o taxă 
pentru utilizarea drumurilor şi podurilor amplasate pe drumurile naţionale şi autostrăzi din România. În statele 
traversate de Dunăre (Serbia, Ungaria, Austria), nu există taxe similar pentru trecerea podurilor peste Dunăre", se 
arată în expunerea de motive a iniţiativei legislative semnată de 66 de parlamentari PNL. 
Iniţiatorii susţin că taxa este discriminatorie pentru oamenii care locuiesc în zona Dobrogei şi că tariful afectează şi 
comercianţii care distribuie mărfuri în toată ţara. 
"Această taxă este profund discriminatorie, în special pentru locuitorii din zona Dobrogei. Această taxă este 
plătită, într-o proporţie foarte mare, de cei care sunt nevoiţi să facă drumuri sau să tranziteze aceste sectoare de 
drum. Atât persoanele fizice, cât şi cele juridice care îşi au domiciliul/sediul pe raza teritorială a judeţelor 
Constanţa, Tulcea, Ialomiţa sunt obligate să plătească această taxă de trecere ori de câte ori au problem de 
sănătate sau trebuie să rezolve probleme administrative, fie în Capitală, fie în alt oraş al ţării. Puternic afectaţi 
sunt agenţii economici care distribuie mărfuri în toată ţara. Taxa se regăseşte de cele mai multe ori în preţul final 
al produselor. Altfel spus, şi cine nu trece cu maşina peste cele două poduri tot plăteşte taxa de pod!", potrivit 
sursei citate. 
De asemenea, PNL mai arată că nicio directivă europeană nu impune o astfel de taxă pe teritoriul României. Aleşii 
liberali mai argumentează că procedura de urgenţă este necesară pentru eliminarea cât mai rapidă a taxei, astfel 
încât să se elimine şi ambuteiajele care apar la punctele de taxare în sezonul estival. 
"Directivele europene în materie au fost transpuse în legislaţia europeană şi niciuna dintre ele nu impune o taxă 
de trecere pe teritoriul intern al României, motiv pentru care modificarea propusă nu încalcă nicio prevedere din 
Directiva 1992/62/CE a Parlamentului European şi a Consiliului, cu modificările ulterioare. Procedura de urgenţă 
este justificată de faptul că legea încalcă flagrant principiul internatţional al evitării dublei impuneri (două taxe 
pentru acelaşi bun public), precum şi faptul că o adoptare în procedură de urgenţă ar elimina ambuteiajele care se 
formează în continuare la punctele de taxare, în perioada estivală", conchid iniţiatorii în expunerea de motive. 
Pe 5 septembrie, PNL a înregistrat, în procedură de urgenţă, proiectul de lege la Senat, primă cameră sesizată, for 
decizional pentru iniţiativa legislativă fiind Camera Deputaţilor. 
Potrivit site-ul oficial unde taxa poate fi plătită şi electronic, tarifele pentru DN 2A între Giurgeni şi Vadu Oii se 
percep după cum urmează: autoturismele de 8+1 locuri este de 11 lei, pentru autoutilitare mai mici de 3,5 tone 
este tot de 11 lei, pentru vehicule de transport persoane 9-23 de locuri – 26 de lei, vehicule de peste 3,5 tone şi 
sub 7,5 tone – 26 de lei, vehicule peste 7,5 tone dar mai mic de 12 tone taxa este tot de 26 de lei, pentru autocare 
cu peste 23 de locuri – 43 lei, vechile de peste 12 tone şil max. 3 axe – 43 de lei şi pentru vehicule de peste 12 
tone şi min. 4 axe – 64 de lei. 
Tariful pentru taxa de trecere pe A2, pod Feteşti-Cernavodă, este de 13 lei pentru autoturisme şi vehicule până în 
3,5 tone, pentru microbuze care au între nouă şi 23 de locuri şi vehicule care cântăresc peste 3,5 tone dar până în 
12 tone este de 47 de lei, pentru autocare cu peste 23 de locuri şi vehicule de peste 12 tone şi max. 3 axe este de 
64 de lei şi pentru tiruri de peste 12 tone şi min. 4 axe este de 91 de lei, conform sursei citate. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 BNR: 20% dintre românii cu vârste cuprinse între 20 şi 64 ani trăiau în 2017 în altă ţară din UE, faţă de media 
de 3,8% în Uniune 
Aproape 20% dintre românii cu vârsta cuprinsă între 20 de ani şi 64 de ani, populaţia ţintă pe piaţa muncii, trăiau 
în 2017 în altă ţară din Uniunea Europeană, cel mai ridicat procent dintre cele 28 de ţări, se scrie în „Raportul 
asupra inflaţiei”, realizat de Banca Naţională a României (BNR). 
Ponderea este una importantă, în condiţiile în care media în UE este de 3,8%, potrivit raportului publicat în 
august. În plus, următoarele state în clasament – Lituania, Croaţia, Portugalia, Letonia şi Bulgaria – înregistrează 
ponderi cuprinse între 10% şi 15%. 
În plus, 17% dintre românii de 20-64 de ani care trăiau în altă ţară din UE erau persoane cu studii superioare. 
„În plan structural, se acutizează deficienţele în procesul de ocupare a posturilor disponibile, alimentate, pe de o 
parte, de dimensiunea emigraţiei (…), iar, pe de altă parte, de inadecvarea sistemului de învăţământ la cerinţele 
pieţei şi de absenţa măsurilor de integrare a persoanelor inactive”, se subliniază în „Raportul asupra inflaţiei din 
august 2018”. 
În ceea ce priveşte posturile disponibile, conform ediţiei 2018 a studiului Manpower referitor la deficitul de 
talente, poziţia României s-a deteriorat, ajungând să ocupe locul 2 (din 43 de state), după Japonia, în ceea ce 
priveşte dificultăţile cu care se confruntă companiile în procesul de recrutare. Astfel, 81% dintre angajatori 
reclamă astfel de probleme, comparativ cu o medie de 45% la nivelul ţărilor incluse în analiză. 
„Capacitatea economiei de a absorbi forţa de muncă a continuat să se ajusteze uşor în sens descendent, rata 
locurilor de muncă vacante consolidându-şi tendinţa descrescătoare observată de la jumătatea anului 2017”, se 
mai scrie în raportul BNR citat. 
În intervalul ianuarie-mai 2018, oferta excedentară de forţă de muncă a scăzut cu 0,3-0,2 puncte procentuale, 
până la 3,7% în cazul ratei şomajului înregistrat, cele mai reduse valori din perioada de după anul 2000, şi 4,5% în 
cel al ratei BIM, „astfel încât gradul de tensionare a condiţiilor pe piaţa muncii a continuat să se aplatizeze”, se 
subliniază în raportul Băncii Centrale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MAE: Meleşcanu, la deschiderea cursului Foreign Diplo 2018; a spus că e o ocazie pentru reapropierea 
României de statele africane 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, a participat luni la deschiderea cursului Foreign Diplo 2018 
organizat de către Ministerul Afacerilor Externe prin Institutul Diplomatic Român (IDR) şi Agenţia României de 
cooperare internaţională pentru dezvoltare (RoAid). Meleşcanu a arătat că aceasta este o bună ocazie pentru 
reconectarea şi reapropierea României de statele africane. 
Potrivit unui comunicat de presă remis AGERPRES de MAE, cursul are loc în perioada 10-22 septembrie şi este 
adresat diplomaţilor din zona Africii Sub-Sahariene şi Caraibilor, având ca obiectiv principal familiarizarea cu 
realităţile României şi perspectivele româneşti asupra viitorului UE, al relaţiilor UE-ACP (Africa, Caraibi, Pacific), 
precum şi asupra unor provocări globale (migraţie, securitate cibernetică etc.). De asemenea, cursul este o 
ilustrare a importanţei acordate de România educaţiei şi a dorinţei noastre de a sprijini dezvoltarea elitelor în 
ţările vizate. 
Prima ediţie a cursului se bucură de participarea diplomaţilor din nouă state africane şi zece state din Caraibi şi 
Secretariatul CARICOM. 
"În intervenţia sa, ministrul Afacerilor Externe a urat bun venit participanţilor şi a subliniat că Foreign Diplo nu 
constituie doar un curs de formare menit să ofere repere şi instrumente pentru o mai bună înţelegere a 
realităţilor politice, geopolitice şi culturale europene. Acesta este o bună ocazie pentru reconectarea şi 
reapropierea României de statele africane şi, în acelaşi timp, un prim pas în direcţia construirii de către ţara 
noastră a unei relaţii pe termen lung cu statele din zona Caraibilor", se mai arată în comunicat.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Dragnea sustine ca structuri paramilitare finantate din strainatate au vrut sa dea o lovitura de stat pe 10 
august 
Presedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat duminica seara la Antena 3 ca institutiile statului n-au gresit cu nimic 
cand au intervenit in forta in Piata Victoriei in 10 august, avand suficiente elemente "ca sa vorbim de o tentativa 
de lovitura de stat". 
Dragnea a mai spus ca este convins ca saptamana viitoare vor iesi la iveala dovezile ca protestul a fost o tentativa 
de lovitura de stat si a fost finantat din plan extern. 
Liderul PSD a mai precizat ca si el, si partidul nu considera ca vina apartine cuiva dupa violentele de la protestul 
din 10 august. El sustine ca institutiile statului n-au gresit cu nimic cand au intervenit in forta, avand suficiente 
elemente "ca sa vorbim de o tentativa de lovitura de stat". 
Livestext cu declaratiile facute de liderul PSD: Dragnea anunta anularea "protocoalelor nenorocite" anul asta: 
Pentru mine, ideea amnistiei nu e o iluzie juridica 
"Tot PSD-ul, in frunte cu mine, am spus: nu putem vorbi de o vina pentru ca eu sunt absolut convins ca in 10 
august, institutiile statului n-au gresit cu nimic, n-au actionat ilegal, jandarmii si-au facut datoria, n-au reactionat 
absolut deloc inainte sa inceapa violentele. Reactiile si toate actiunile le-au facut respectand legislatia si 
respectand regulamentele, si cu avertizari suficiente, dar PSD ce trebuia sa faca? Sa o demita pe Carmen Dan 
spunand ca ce? Ca PSD i-a adus si pe cei violenti in strada, ca PSD le-a pus la aia pietre de caldaram cu care au dat 
in jandarmi? Noi, pe 10 august, am avut suficiente elemente, sunt suficiente elemente ca sa vorbim de o tentativa 
de lovitura de stat. Au fost proteste finantate, se pare ca si din extern", a mai punctat Dragnea. 
Presedintele social-democratilor este convins ca saptamana viitoare vor iesi la iveala dovezile ca protestul a fost o 
tentativa de lovitura de stat si a fost finantat. 
"Eu sunt absolut convins ca saptamana viitoare vor iesi public (dovezile - n.r.) . Eu am auzit ca saptamana viitoare 
o sa iasa. E mai putin important de unde (am informatiile - n.r.), dar sunt sigur ca vor iesi informatii despre faptul 
ca s-au finantat aceste proteste, ca au fost organizati tip paramilitar, ca au vrut sa ocupe prin violenta sediul 
Guvernului si au provocat intruna jandarmii. Astea sunt elemente ale unei tentative de lovituri de stat. 
Eu sper ca DIICOT si Parchetul General sa ancheteze si sa isi faca datoria fata de tara si de stat, nu fata de unii 
indivizi sau de alte grupuri de interese, pentru ca in fata unor evidente, daca vor iesi asa cum am auzit eu, este 
foarte greu sa se mai ascunda adevarul. Noi ce trebuia sa facem? Si asa s-a urmarit prin toate actiunile, Iohannis, 
Ciolos, PNL, USR, inclusiv ale lui Lazar, sa se intimideze Jandarmeria. De ce? Ca sa pregateasca, probabil, o alta 
actiune in care jandarmii sa se dea de o parte si sa paralizeze institutiile statului. 
Care erau motivele pentru care trebuia demisa doamna Carmen Dan? Asta s-a discutat in CEx, si de aici am vazut 
ca de a doua zi au inceput atacurile la mine. Le duc si pe astea, dar eu le spun tuturor colegilor de partid: 
obiectivul tuturor, in mod sincer trebuie sa fie pastrarea guvernarii", a conchis el. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Gabriela Firea a publicat o scrisoare de susţinere a sa semnată de academicieni şi artişti 
Gabriela Firea a publicat, sâmbătă, pe Facebook, o scrisoare de susţinere a sa semnată de 30 de academicieni şi 
artişti, în care este elogiat "climatul de linişte şi echilibru" pe care l-a instaurat pe parcursul mandatului la Primăria 
Capitalei. 
"Peste 30 de intelectuali de marca si binecunoscuti campioni sportivi au transmis public sustinerea lor pentru 
activitatea si implicarea benefica a primarului general, Gabriela Firea. in viata Capitalei Romaniei dar si pentru 
sustinerea unor mari proiecte nationale", se arată într-o postare a Gabrielei Firea, pe Facebook. Edilul le 
mulţumeşte acestora, precizând că "gestul acestor personalitati imi intareste convingerea ca romanii nu pot fi 
pacaliti la nesfarsit prin manipulare". 
Primarul general a publicat şi textul scrisorii de susţinere a sa. În scrisoare, se precizează că Gabriela Firea a avut, 
încă din primele zile de mandat la Primărie, o viziune clară în ceea ce priveşte viaţa culturală şi sportivă a 
Capitalei. 
"La doi ani de la preluarea mandatului de Primar General al Municipiului Bucureşti de către doamna Gabriela 
Firea, în contextul actual, în care se produc îngrijorătoare derapaje de la etica şi moralitatea publică, derapaje 
care pot produce grave distorsiuni în aprecierea obiectivă a valorii reale a activităţii desfăşurate, considerăm de 
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datoria noastră să menţionăm faptul că suntem o echipă şi împreună am pus bazele multor proiecte importante 
pentru bucureşteni. Acest lucru a fost posibil datorită faptului că am avut lângă noi un om care apreciază la 
adevarata valoare munca noastră. Doamna Gabriela Firea a avut încă din primele zile de mandat o viziune clară în 
ceea ce priveşte viaţa culturală şi sportivă a Capitalei. Bilanţul de la jumătatea mandatului este extrem de pozitiv 
şi rezultatele obţinute sunt peste aşteptări, datorită atenţiei speciale cu care au fost create condiţiile necesare 
actului artistic", potrivit scrisorii. 
Tot în document se arată că instituţiile de artă şi cultură din Bucureşti au beneficiat, în aceşti doi ani, de bugete 
generoase în contextul proiectelor propuse şi a investiţiilor programate. 
"S-au finalizat lucrările de consolidare a teatrelor: Evreiesc de Stat şi Ion Creangă. Au fost demarate procedurile 
pentru consolidarea clădirilor care adăpostesc teatrele: Mic şi Nottara. De asemenea, schemele de personal, 
reduse cu câţiva ani în urmă, au revenit la dimensiunea normală, absolut necesară pentru realizarea programelor 
cultural-artistice. În urma suplimentării de posturi, peste 150 de actori tineri au fost angajaţi în teatrele 
bucureştene. La iniţiativa doamnei primar general au fost înfiiţate instituţii noi de cultură, spre exemplu: Teatrul 
Dramaturgilor Români, Centrul Cultural - Lumina, Centrul Cultural - Dinu Lipatti. 
De asemenea, după trei ani de depozitare în condiţii improprii, în martie 2017, obiectele şi cărţile de patrimoniu 
ale Muzeului Naţional al Literaturii Române au fost prezentate publicului bucureştean într-o formulă modernă şi 
interactivă. În urma întâlnirilor de lucru de la Primăria Capitalei, s-a produs o schimbare majoră în relaţiile dintre 
managerii instituţiilor de cultură şi artă. Am fost invitaţi să dezvoltăm un climat de comunicare sinceră şi directă, 
care a produs o colaborare strânsă între noi. Niciodată n-am fost mai uniţi ca acum şi pentru prima oară simţim, 
cu adevătat, că facem parte din echipă", potrivit sursei citate. 
Semnatarii scrisorii transmit însă că "poate cea mai importantă realizare pe care doamna Primar General a 
determinat-o, a fost instaurarea unui climat de linişte şi echilibru, în care să nu existe vreo grijă pentru subvenţia 
necesară sau vreo intervenţie care să cenzureze în vreun fel produsul cultural-artistic". 
"Aceste valori obţinute cer continuitate! Sunt prevăzute, în următorii doi ani, proiecte importante cultural-
artistice. Ele trebuie continuate şi finalizate. Orice pertubare a unui drum solid, care se îndreaptă către o direcţie 
justă, este o mare eroare. Ceea ce s-a realizat trebuie apărat, iar judecata obiectivă nu trebuie înlocuită cu 
judecata preferenţială. Perfomanţele doamnei Primar General, Gabriela Firea, după doar doi ani de mandat, 
trebuie respectate, apărate şi continuate", se arată în finalul scrisorii. 
Potrivit Gabrielei Firea, semnatarii scrisorii sunt: Silviu Anghelescu, profesor universitar, Alexandru Arşinel, 
director Teatrul de revistă, Constantin Tănase, Alice Barb, director Centrul Cultural, Dinu Lupatti, Marius Bodochi, 
Gelu Colceag, director Teatrul Mic, George Costin, director Centrul Cultural Lumina, Ioan Cristescu, director 
Muzeul Naţional al Literaturii Române, Monica Davidescu, Mircia Dumitrescu, membru al Academiei Române, 
Victor Ioan Frunză, regizor, Felicia Filip, director Opera Comica pentru copii, Adrian Gazdaru, director Teatrul 
Excelsior, Horia Gârbea, director Teatrul Dramaturgilor Români, Lucian Ghimişi, director ARCUB, Sanda Ladoşi, 
director adj, Circul Metropolitan Bucureşti, Elisabeta Lipă, preşedinte Federaţia Română de Canotaj, Adrian 
Majuru, director Muzeul Municipiului Bucureşti, George Mihaiţă, director Teatrul de Comedie, Vasile Muraru, 
director artistic al Teatrului de Revistă, Constantin Tănase, Ilie Năstase, Beatrice Rancea, regizor, Eugen Simion, 
membru al Academiei Române, Chris Simion, Maya Simionescu, vicepreşedinte al Academiei Române, Bogdan 
Stanoevici, director Circul Metropolitan Bucureşti, Constantin Bălăceanu Stolnici, membru de onoare al Academiei 
Române, Gabriela Szabo, director general al Clubului Sportiv al Municipiului Bucureşti, Cristian Şofron, director 
Teatrul Odeon, Aurelian Temişan, Răzvan Theodorescu, academician, preşedintele Comisiei pentru realizarea 
Centenarului în Municipiul Bucureşti, Lucia Verona, dramaturg. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Pe cine incurca aplicarea Directivei UE privind spalarea banilor? Guvernele PSD au ignorat avertismentele, iar 
acum Romania e buna de plata 
Ministerul Afacerilor Externe a sustinut periodic in sedintele de guvern ca Romania risca procedura 
de infringement in cazul implementarii Directivei Europene 2015/849 privind combaterea spalarii banilor si a 
finantarii terorismului, se arata intr-un raspuns transmis Ziare.com. Trei note de informare au ajuns direct pe 
masa premierului. 
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Totusi, in ciuda acestui demers repetat, Executivul nu a facut nimic pentru a implementa rapid directiva emisa 
inca din iunie 2015. Termenul-limita pentru transpunerea de catre statele membre in legislatiile lor nationale a 
directivei a fost 26 iunie 2017. Desi in intarziere, Guvernul a ales, inexplicabil, calea legislativa cea mai lunga - un 
proiect de lege care a plecat la Senat abia pe 31 mai 2018. 
In acest context, Comisia Europeana (CE) a anuntat, in iulie 2018, ca a demarat o procedura impotriva Romaniei si 
Greciei in fata Curtii de Justitie a UE, pentru ca cele doua state membre nu au implementat directiva. 
Comisia a propus impunerea de catre Curte a platii unei sume forfetare, precum si a unor penalitati zilnice pana 
cand cele doua tari vor lua masurile necesare. 
Intarzierea este atat de mare, incat, intre timp, ca urmare a dezvaluirilor din investigatia Panama Papers si a 
atacurilor teroriste din Europa, CE a propus deja alta directiva, care a intrat in vigoare in 9 iulie 2018 si pe care 
statele UE trebuie sa o implementeze pana pe 10 ianuarie 2020. 
 
Cum a fost posibil 
Ministerul Afacerilor Externe a explicat, intr-un raspuns pentru Ziare.com, ca a urmarit in mod sistematic stadiul 
indeplinirii obligatiei de transpunere a Directivei 2015/849/UE si a semnalat constant necesitatea finalizarii cu 
celeritate a acestui proces. 
"Necesitatea transpunerii in termen, printre altele, a Directivei 2015/849/UE a fost semnalata prin intermediul 
Planului anual de transpunere a directivelor UE, aprobat in sedinta Guvernului din data de 16 februarie 2017, 
respectiv a 10 Note de informare privind procedurile de infringement, prezentate periodic in sedintele 
Guvernului, incepand cu data de 18 ianuarie 2017. 
De asemenea, institutia noastra a transmis prim-ministrului Romaniei 3 Note de informare referitoare la 
necesitatea transpunerii urgente a Directivei 2015/849/UE", arata MAE. 
In perioada 2017-2018, Guvernul a fost condus de trei premieri PSD: Sorin Grindeanu(ianuarie-iunie 2017), Mihai 
Tudose (iunie 2017-ianuarie 2018) si Viorica Dancila(ianuarie 2018- prezent). 
 
Raspuns MAE pentru Ziare.com 
 
Corespondenta asidua 
MAE mai arata ca, in materialele aferente reuniunilor saptamanale ale Comitetul de coordonare a Sistemului 
National de Gestionare a Afacerilor Europene (CCAE), Directiva Europeana 2015/849 a figurat constant, incepand 
cu data de 21 aprilie 2017, pe lista directivelor care trebuie transpuse, iar, incepand cu data de 11 iulie 2018, 
aceasta problematica figureaza ca punct distinct pe agenda reuniunilor. 
"In paralel cu aceste demersuri constante, institutia noastra a organizat reuniuni si a purtat corespondenta cu 
autoritatile competente, in scopul de a sublinia necesitatea transpunerii urgente a Directivei 2015/849/UE", mai 
precizeaza ministerul. 
Proiectul de lege elaborat sub coordonarea Oficiului National de Prevenire si Combatere a Spalarii Banilor 
(ONPCSB) a ajuns la MAE pe 30 mai 2018. 
 
Cine e de vina 
In acest context, MAE arata ca ministerul condus de Teodor Melescanu si ministrul delegat pentru afaceri 
europene, Victor Negrescu, nu au atributii in stabilirea si instituirea masurilor care asigura transpunerea 
corespunzatoare a directivelor. 
Potrivit unei declaratii facute de Victor Negrescu, in iulie 2018, institutiile responsabile de elaborarea si 
promovarea proiectului de lege in acest caz sunt Secretariatul General al Guvernului (SGG), Oficiul National de 
Prevenire si Combatere a Spalarii Banilor (ONPCSB) si Ministerul Justitiei (MJ). 
 
Varianta mai rapida era ordonanta 
Fostul agent al Romaniei la Curtea de Justitie a Uniunii Europene, procurorul Razvan-Horatiu Radu, explica in iulie 
2018 ca proiectul de lege a fost redactat foarte tarziu de ONPCSB. De la inceputul lunii martie 2018, acesta a mai 
stat blocat vreo doua luni si la Secretariatul General al Guvernului. 
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"In ciuda recomandarii noastre, nu s-a emis o ordonanta de urgenta care ar fi rezolvat transpunerea. Pe zona mea 
de reprezentare, am comunicat gravitatea problemei decidentilor din alte ministere si am sesizat aproape 
saptamanal conducerea Ministerului Afacerilor Europene cu privire la urgenta transpunerii. 
Lunar am introdus directiva aceasta, alaturi de altele, in lista de informare catre Guvern. Nu sunt convins ca s-a 
explicat si mai sus, la nivel de prim-ministru si de Parlament cat de grava este problema. Sau poate s-a explicat, nu 
cunosc, n-am participat la sedintele de guvern si, prin urmare, nici la Parlament nu aveam cum sa sustin 
directiva", a declarat Razvan-Horatiu Radu. 
USR: PSD a avut alta prioritate 
USR a acuzat ca aceasta tergiversare a avut ca scop sa nu-i supere pe liderul PSD, Liviu Dragnea, si pe baronii locali 
si arata cu degetul catre firma Tel Drum. 
"In baza Directivei, firmele cu actiuni la purtator, asa cum a fost si Tel Drum pana de curand, vor fi interzise! 
Termenul limita pentru transpunerea directivei era luna iunie, dar pentru PSD a avut prioritate subminarea 
independentei Justitiei", acuza USR. 
 

 România şi Bulgaria, pe ultimele locuri din UE în domeniul productivităţii resurselor 
România şi Bulgaria se situau anul trecut pe ultimele locuri în Uniunea Europeană (UE) în ceea ce priveşte 
productivitatea resurselor, în condiţiile în care la nivelul UE productivitatea resurselor a crescut la 2,04 euro pe 
kilogram în 2017, cu 39% peste nivelul din anul 2000 (1,47 euro pe kilogram) şi cu 0,6% peste nivelul din 2016, 
arată datele publicate luni de Oficiul European de Statistică (Eurostat). 
Productivitatea resurselor cuantifică relaţia dintre mărimea economiei şi utilizarea resurselor naturale. Valoarea 
productivităţii resurselor creşte dacă ritmul de creştere al PIB-ului este mai rapid decât consumul de materii 
prime. 
În clasamentul productivităţii resurselor în Uniunea Europeană, cel mai ridicat nivel se înregistra anul trecut în 
Olanda (3,96 euro pe kilogram), Marea Britanie (3,56 euro pe kilogram), Italia (3,38 euro pe kilogram) şi Spania 
(3,16 euro pe kilogram), iar cel mai scăzut nivel era în Bulgaria (0,71 euro pe kilogram), România (0,75 euro pe 
kilogram), Estonia (0,78 euro pe kilogram) şi Letonia (0,88 euro pe kilogram). 
Nivelul de productivitate al resurselor variază considerabil în rândul statelor membre ale UE. Acesta depinde de 
resursele naturale ale unui stat, de diversitatea activităţilor sale industriale, de rolul jucat de sectorul serviciilor şi 
de activităţile din domeniul construcţiilor, de dimensiunea şi de caracteristicile consumului şi al diverselor surse 
de energie. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Igor Dodon si fiul sau au ajuns la spital dupa ce s-au rasturnat cu masina. UPDATE: Mesajul transmis de 
presedintele moldovean  
Presedintele Republicii Moldova, Igor Dodon, a carui coloana prezidentiala a fost implicata intr-un accident rutier 
duminica, a ajuns duminica la spital, impreuna cu fiul sau cel mijlociu, dupa ce masina in care se aflau s-a ciocnit 
cu un camion si s-a rasturant. 
Dupa ce au fost examinati de catre medici, Dodon si fiul sau au plecat acasa, potrivit Agerpres. 
Purtatorul de cuvant al presedintelui Igor Dodon a scris pe pagina sa de Facebook ca Igor Dodon se simte bine si 
nu a avut nevoie de interventia medicilor. "Presedintele Igor Dodon se simte bine, de interventia medicilor nu a 
avut nevoie", scrie Maxim Lebedinshi, citat de Mediafax. 
Maxim Lebedinschi a postat pe Facebook si un film cu accidentul in care a fost implicata coloana oficiala. 
UPDATE 19.10 Ulterior, si Dodon a anuntat ca totul este in ordine, iar el si membrii familiei sale, care se aflau in 
autoturism, nu au traumatisme grave in urma accidentului rutier in care a fost implicat. 
"Totul este in ordine, fara traumatisme grave, nici la mine, nici la membrii familiei. Fiti atenti si aveti grija de voi si 
de cei dragi voua. ", este o parte din mesajul pe care l-a postat pe Facebook. 
 
Cine se mai afla in masina cu Dodon 
Seful Institutului de Medicina de Urgenta a facut primele declaratii despre starea presedintelui Igor Dodon. Acesta 
a comentat ca presedintele avea dureri in urma accidentului. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
BBC a postat mai multe fotografii de pe retelele de socializare. 
 
UPDATE 15.35 Potrivit unor surse ale citate de Unimedia, in masina prezidentiala se mai afla mama lui Igor 
Dodon, sotia presedintelui si unui dintre fiii sefului de stat. Cel mai mult de suferit ar fi avut mama presedintelui 
care a suferit traumatisme mai severe si posibil fracturi. 
Contactat telefonic, seful SPPS, Anatolie Golea a refuzat sa confirme sau sa infirme cele mentionate mai sus. 
Sursele Unimedia mai spun ca mama presedintelui s-a ales cu mai multe traumatisme. 
Anatol Golea, seful Serviciului de Protectie si Paza de Stat al Republicii Moldova, a declarat la Digi24 Moldova ca 
masina presedintelui circula regulamentar, iar impactul a fost cu un vehicul care a intrat pe contrasens, potrivit 
Mediafax. 
Oficialul a confirmat ca in masina se afla si unul dintre fiii presedintelui. 
 
Accidentul 
Potrivit imaginilor postate deja pe retelele de socializare, se vede ca masinile din coloana oficiala au fost implicate 
intr-un accident rutier cu un camion. Masinile din coloana oficiala s-au rasturnat in afara carosabilului. 
(Sursa: ziare.com) 
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